
Sisäilmatyöryhmän kokous 

Aika  tiistai 30.5.2023 klo 10.00 – 

Paikka  Teams-kokous 

Osallistujat  Arto Penttilä työsuojeluvaltuutettu, koko henkilökunta, pj 

Elsi Mäkinen 1. varavaltuutettu, muu henkilökunta 

Ulla Viskari-Lippojoki 2. varavaltuutettu, opettajien edustaja 

Nina Laakkonen työsuojelupäällikkö, sihteeri vs. 

Jaana Lallo työnantajan edustaja, henkilöstöpäällikkö 

Antti Lehmusvaara työnantajan edustaja, rehtori, ky johtaja 

Anu Kiiski opettajien edustaja 

Kimmo Vättö opettajien edustaja 

Annika Huuhko muun henkilökunnan edustaja, sihteeri 

Pauli Lipponen kiinteistöpäällikkö 

Jarmo Pirhonen työterveyslääkäri, Mehiläinen 

Riitta Lehti terveystarkastaja, Lappeenranta 

Hilma Ukkonen, terveystarkastaja, Lappeenranta 

Marcella Suomalainen terveystarkastaja, Imatra 

Pinja Purosalmi opiskelijoiden terveydenhuolto, Ekhva 

 

 

Asiat   

 1. Kokouksen avaus 

  

 Puheenjohtaja avasi kokouksen. 

 

 2. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. Sihteerinä toimii Nina Laakkonen. 

 

 3. Edellisen kokouksen pöytäkirja 14.3.2023 (Liite 1) 

Edellisessä kokouksessa sovittiin, että tieto sisäilmaoireiluista toimitetaan sisäilmatyöryhmän 

sihteerille, joka välittää tiedon sisäilmatyöryhmän jäsenille. Kuntayhtymässä on sovittu, että 

ilmoitukset tulevat työterveyshuollon ja opiskelijaterveydenhuollon kautta ja niistä ilmoitetaan 

myös työsuojeluvaltuutetulle. Prosessi on päivitettävä ja tarkasteltava miten oppilasnäkökulma 

saadaan huomioitava ja kenelle ja miten ilmoitukset tehdään. Kuntayhtymän johtaja, 

työsuojeluvaltuutettu ja työsuojelupäällikkö huolehtivat prosessin päivittämisestä. 

 

Tärkeintä on, että ilmoitukset tulevat nopeasti tietoon ja niihin reagoidaan. Yksikön esihenkilön on 

saatava tieto pian, koska hän vastaa mahdollisista työjärjestelyistä koko yksikön osalta. 

 

4. Kiinteistöstrategia (hallituksen kokouksessa 25.5.2023) 

 

Antti Lehmusvaara esitteli kuntayhtymän hallituksen hyväksymän kiinteistöstrategian lopullisen 

version.  

 

Kiinteistöstrategiaan sisältyy arvio kuntayhtymän kiinteistöjen kunnossapidon kustannuksista 

tuleville vuosille. Kustannukset olisivat noin 26 M€. 

 

Kiinteistöstrategian laatimista varten on teetetty kuntotutkimus kaikista kiinteistöistä. Se 

toimitetaan sisäilmatyöryhmän jäsenille.  



 

Pinja Purosalmi liittyi kokoukseen 10.27. 

 

5. Sisäilma-asiat 

- Koulukatu 5, Imatra 

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Edellisen kokouksen jälkeen opiskelijaterveydenhuoltoon on tullut kaksi 

oireilmoitusta. Toisessa ilmoituksessa koko A-siipi, ja toisessa A-siiven 1. ja 2. kerros, 

erityisesti A205 sekä hius- ja kauneudenhoitoalan tilat. 

 

o AVIn tarkastus 22.5.2023  

AVI teki työsuojelutarkastuksen Koulukatu 5:ssä 22.5., ja sen raportti saadaan 

16.6.2023 mennessä. 

 

o 3. ja 4. kerroksen tilat ja IT-tila ▪ Liitteet: Kuitumittausraportti 6.4.2023 ja 

Asiantuntijalausunto IT-osasto sisäilmasta 15.5.2023  

Kuituja ei 3. ja 4. kerroksesta raportin mukaan löytynyt. IT-tilan osalta on tehty 

asiantuntijalausunnon mukaiset korjaukset. Tilaa ei ole vielä otettu käyttöön. 

 

Koulukatu 5:een liittyen valmistellaan väistötilojen vuokraamista Tietäjäntalolta. 

Vuokrasopimustarjousta on pyydetty huhtikuun alkupuolella, ja keskiviikkona 

31.5.2023 henkilöstö pääsee vielä katsomaan tiloja ennen vuokrasopimuksen 

tarkentamista. Sisäilmatyöryhmän jäsenet voivat osallistua halutessaan. 

Tietäjäntalolle ovat siirtymässä osin ravintola- ja catering-ala sekä liiketoiminta- ja 

sosiaali- ja terveysalat. Hius- ja kauneusalalle etsitään pysyviä vuokratiloja 

Imatrankoskelta. Puualan osalta käydään keskusteluja yrityksen kanssa yhteisiin 

tiloihin sijoittumisesta.  

 

Tarvittaessa myös Imatran kaupunki pystyy järjestämään väistötiloja. 

 

Koulukatu 5:ssä alkaa opiskelijaruokalan ruokasalin katon vuodon korjaukset. Ennen 

tätä avataan yhden kylmiön lattia ja katsotaan, onko lattiaa mahdollista korjata. 

 

4. kerrokseen on tehty tiivistyskorjauksia ja ilmanvaihdon nuohoukset ja säädöt. 

 

- Piikatu 1 (Kertakaari 5), Imatra  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Piikadulta ei ole tullut ilmoituksia opiskelijaterveydenhuoltoon eikä 

ympäristötoimeen. Työsuojeluvaltuutetulle on yhden henkilön kautta tullut tieto 

usean henkilön oireiluista. 

 

- Vennonmäentie 1, Ruokolahti  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Ei ole tullut oireilmoituksia. 

 

- Armilankatu 40, Lappeenranta  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

 

Opiskelijaterveydenhuoltoon kaksi ilmoitusta. Molemmat ilmoitukset koskevat C-

siipeä ja niissä mainitaan erityisesti kielistudio/atk-luokka sekä fyke-luokka, C208 ja 

C204 ja C209.  

 



Tiloissa on tehtävä selvitykset mistä oireilu voi johtua ja tarkistettava ilmanvaihto ja 

pölyisyys. 2022 AR40 tiloissa on tehty tiivistyksiä ja todettu, että tilat ovat tiiviit. 

 

Taloustoimistossa kassan kohdalla on ollut oireita. Raksystems on 29.5. mitannut 

kosteuspitoisuutta tilan lattiassa, ja juuri kassahenkilön tuolin alta löytyi kosteutta. 

Raksystems tutkii kesän aikana tarkemmin. 

 

Ryhdytään viemään uutta toimintamallia, jossa paikalla on yhtä aikaa oireileva 

henkilö, ulkopuolinen asiantuntija sekä työsuojelu. Näin varmistetaan tiedonsaanti 

ilman välikäsiä. 

 

 

- Pohjolankatu 12, Lappeenranta  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Ei oireilmoituksia. 

 

 
- Pohjolankatu 10, Lappeenranta  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Opiskelijaterveydenhuoltoon on tullut yksi ilmoitus huhtikuussa, ilmoitus ei 

kohdennu mihinkään tiettyyn tilaan.  

 

Opintotoimistosta on työsuojeluvaltuutetulle ilmoitus. Raksystemsin tutkija on 

käynyt paikalla 29.5. ja tekee selvityksen sekä toimenpidesuunnitelman. 

 

Luokkatila, jossa puutteita: Arto? 

 

Edellisessä turvallisuuden ja terveellisyyden tarkastuksessa 17.11.2021 on havaittu 

useita sisäilmaan vaikuttavia tekijöitä ja kaikki edellytetyt korjaukset on tehty ja niistä 

on toimitettu tieto. 

 

- Koulukatu 13, Lappeenranta, hiusalan tilat  

o Oireilmoitukset ja seuranta  

Ilma ei riitä ja jäähdytys ei toimi.  

 

Tiloissa tehtiin terveystarkastajan käyttöönottotarkastus 17.5. Tuolloin havaittiin 

useita puutteita. Ilmanvaihtoon ja formaldehydipitoisuuksiin kiinnitettiin huomiota, 

siivouksessa todettiin erittäin suuria puutteita, joissain tiloissa ilma ajoittain 

tunkkainen, radonmittauksista ei ole tietoa. Tarkastuskertomus ei ole vielä 

valmistunut.  

 

6. Muut asiat  

Ei muita asioita. 

 

- Seuraava kokous 13.9.2023 klo 14.00 

 

 

Arto Penttilä  

puheenjohtaja 

 

 

  


